

Huaxia South Chinese School Weekly News

Oct. 27, 2016

华夏中文学校的同学们，老师们和家长们，你们好！

天气开始冷了，银装素裹的冬天就在眼前。不同的季节有不同的美丽，不同的人生有不同的精彩。我们在南部的相遇是缘分，更是契机，让我们一起为我们自己、为孩子们和为我们的社区创造更好的未来！

有些孩子是在参加完体育活动后，来的中文学校。感谢家长们和孩子们的坚持，但是请务必换下球鞋（cleats）后再进入学校，高中对此有严格的规定，感谢各位的合作。

华夏南部微信群经常有重要信息实时更新，如果大家还没有入群，请让朋友们邀请你们入群，或到办公室找我们。

下面是这周的新闻：

1. 本周六我们请到了知识经验丰富的 David Che 博士来我校给我们介绍大学教育助学金申请讲座。讲座将在 1:45 分在 A102 开始。

孩子上 Ivy 等全球知名大学是我们做父母的最大愿望。但 Ivy 大学每年总花费如此之高(今年 6.5-7 万美元)，并且每年以 6-7% 速度增长，十年后每年总花费就变成现在的两倍(一年 12-14 万美元，四年约 50 万美元)。这么高的花费无疑会给我们的家庭带来巨大的经济负担/压力。然而长期以来，许多中国人家长对申请大学助学金(不需要还的支助)缺乏了解又有许多误解(误区)，导致没有拿到或只拿到较少的助学金。如何为孩子准备大学教育经费而又不会影响申请政府和学校提供的助学金，这是父母们值得花些时间学习和了解的。

2. Ibotbuilders FIRST 乐高联盟团队是一支赢得了机器人设计第一名和项目研究 NJ 州冠军的团队，他们将于 10 月 29 日下午 3:30 pm-4:20 之间在我们的学校食堂为我们带来令人兴奋的机器人演示。请查看附带的团队详细介绍。

3. 学校将从下周六 11/5 开设新的短期课程 — 手工编织课，教师：李辉老师。

上课的日期是 11/5, 11/19, 12/3, 12/10, 12/17, 1/7, 一共六周六节课。费用是 \$40 刀/人，六节课。

成人课第一节：1:30 - 2:20； 成人课第二节课： 2:30 - 3:20

六节课的计划是：通过六节课，学会编织杯垫 1-2 个；织一条围巾和一顶帽子。

每班不超过 10 人，教室稍后公布。

儿童课第三节课：3:30-4:20，费用是 \$40 刀/人，六节课。

年龄要求：9 岁以上的儿童。

六节课计划能学会毛线针织基本方法、完成作品：1、织杯垫 1-2 个 2、一个小手包（可以放些小女孩的小东西）。3、缝扣子（学习使用针线）。

大家如果有问题咨询，或是报名，请联系李辉老师，微信号：gracemal

今年是学校成立的第 20 个年头，学校将在 2017 年 1 月 21 日庆祝 20 周年生日和欢度春节。这里是关于庆祝活动一些特别安排。

1. 请同学们老师们赶快准备节目。各“大年级”准备的节目请与廖山漫教务长联系沟通。请将所有节目报给副校长 Connie Mo — connieh2020@yahoo.com。

2. 为配合校庆，我们广发英雄帖，邀请义工们和家庭们来接受采访。影像资料将在剪辑后，放在特制的 U 盘里，永久保存。更多细节，请联系 Katherine Liu cliul2@gmail.com。

WeChat: celestecrystal。

20 年斗转星移，沧海桑田。当年你手里拉着来学中文的孩童早已成为踌躇满志的青年。曾为中文学校做过贡献的你还记得那些意气风发，满怀理想的青葱岁月吗？你愿意分享你为华夏做过的事情，经历过的华夏的成长吗？你愿意为未来的华夏人提供你的经验和建议吗？请在 11/05, 11/19, 12/03 来学校接受我们青少年义工的采访。更多细节将陆续公布。

3. 兵马未动，粮草先行。20 周年募款组已经成立。您可以到办公室咨询。如果您是商家，或知道商家，想要广告和资助我们的活动。如果您是个人，想为学校的活动添砖加瓦，请联系王露生 9736341543，刘福军 4125278420，或发邮件到 donation@hxsouth.org。非常感谢您的支持和帮助。

4. 学校的 20 周年校庆和春节庆祝将在 01/21/2017 日进行。为了迎接校庆，我们将进行学生绘画比赛，所有参赛作品将送到专业印刷厂，成集出版。作为送给嘉宾（嘉宾包括但不限于市长、学监、学委高中校长等）的 20 周年礼物。所有参赛的孩子可以得到一本免费画册。并有将画印刷到我们其他 20 周年纪念品上的机会。我们也在积极联系社区作品展示。绘画比赛细节如下：

参与人员: 所有学校现有和以前学生、老师和义工。（请在作品反面标柱姓名、联系方式、现在年级或曾经参与中文学校的时间。）

题材: 华夏南部 20 周年庆，中国新年，或是孩子们最满意的绘画作品

纸张: 11*14 的绘画纸，绘画形式不限

方式: 每人选取自己最满意的一张作品

费用: 每人\$15 刀，与作品一起提交

递交方式: 请提交你作品的扫描电子版（为了方便成集出版），和作品实物，与\$15 支票给汪杰老师，汪杰老师邮箱：jiawang@optonline.net

时间: 截止日期 12/10/2016

南部中文学校的家庭们，感谢你们的参与和支持。我们周六见！

叶晶

华夏南部中文学校校长

2016年10月27日

Hello Huaxia Students, teachers and Parents,

The weather is getting colder and colder, the beautiful winter is coming. We're all unique, nothing can replace us. Today, we encounter at Hua Xia South Chinese School. It's a great opportunity for us to work together to create a better future for ourselves, our kids and our community!

Some kids come to Chinese school right after the soccer or football practice. Thanks for parents and students for your consistence. Just a kind remind, please remember to change your cleats before you enter the school. Please follow the school rule, thanks for your cooperation.

We have a Hua Xia South WeChat group which always posts important updates. If you haven't join the group, please ask your friends to help you, or stop by the office.

Here's this week's news:

1. We have Dr. David Che will give us a speech about financial aid. The seminar will starting from 1:45 @A102.
2. The Ibotbuilders FIRST Lego League team, who won the 1st place on Robotic design and 1st place research project in NJ State championship, will bring us an exciting robot demo on Oct 29 between 3:30pm-4:20pm at our school cafeteria. Please find the attached introduction of the team.
3. We will have a new 6 weeks classes - Hand Knitting classes starting from 11/05.

Teacher: Grace (hui) Li The fee is \$40/person

The class will meet on 11/5, 11/19, 12/3, 12/10, 12/17, 1/7

For adult classes which will be holding on 1:30 - 2:20 or 2:30 - 3:20, you are going to learn how to make coasters, scarf and hat.

For kids' class which will be hold on 3:30-4:20 is for kids age 9+, you are going to learn how to make coasters, small bags, and sew on a button.

For question or registration, please contact Grace @ WeChat - gracema1.

Hua Xia South Chinese School 20th anniversary and New Year celebration will be hold on 01/21/2017. Here are special news about the big event.

1. Please prepare your show program. For Chinese classes program, please talk with our Vice Dean - Anne Liao for details. Please report your potential programs to our VP - Mrs. Connie Mo: connieh2020@yahoo.com.

2. Calling for our old and new volunteers and families! Please don't be shy! Join our volunteers for a short interview on 11/02,11/19 or 12/03. Your interview will be part of our memorable video, and downloaded to a special USB drive for the 20th anniversary celebration! For more details, please contact Katherine Liu cliu12@gmail.com。 WeChat: celestecrystal。 Please see attachment.

3. Please see attachment for fundraising details. If you own a business or know business who wants to sponsor our celebration; or you feel like to help our school by yourself. Please contact Lusheng Wang or Frank Liu, or donation@hxsouth.org. Thanks for your help and support!

4. Huaxia South Chinese School 20th anniversary and Chinese New Year celebration will be hold on 01/21/2017. We will have Drawing & Paining competition. All the participate will receive a free professional Album including your painting. The Album will be a gift for our VIPs (VIPs including, but not limit to Mayor, Superintendents, High school principals, and so on). They also have the choice to have their painting on our 20th anniversary souvenirs. We also try to find a place to display all our art work to the whole community.

Eligibility: Any individuals who is or used to be part of our school (student, volunteers, teachers). Please write name and contact info, grade, the year in Huaxia South on the back of your drawing or painting.

Drawing or Painting: Any theme related to Huaxia South 20th anniversary, Chinese New Year, or your best art work on a 11*14 paper.

Entry Requirements: Every individual can pick 1 of their best drawing or painting

Fees: \$15 per individual, submit with your drawing or painting

How to Enter: Please send one PDF file of your drawing or painting (you can scan @Staples, for the purpose to prepare the Album), and submit your drawing or painting with \$15 check to Teacher Wang Jie. Her contact is jiewang@optonline.net

Deadline: 12/10/2016

Hua Xia mind- sports tournament held by Huaxia Head Quarter at Bridge Water Huaxia Chinese School will be play on 10/23/2016. Please cheer for our team, and wish them all the best!

It's our pleasure to have you as a part of our school! See you all in Saturday!

With warm regards,

Joyce Chau

HX South Chinese School Principal

10/27/2016